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Minnesanteckningar skärgårdsrådet 9 
februari 
Till ordinarie ledamöter i skärgårdsrådet 
Datum: 9 februari 

Tid: 14.00-16.15 

Plats: Bergshamrasalen Norrtälje kommun 

Thomas Imeryd (KD), ordförande 

Michael Sjöblom (KD), adjungerad 

Robert Beronius (L), ledamot 

Olle Jansson (S), ledamot 

Jacob Heitmann (SD), ersättare för Andrea Kronvall 

Torkel Andersson, utvecklingsstrateg 

Ida-Maria Olofsson, näringslivssamordnare 

Nilla Söderqvist, SIKO (distans) 

Agneta Gustavsson, Skärgårdshandlarna 

Anngret Andersson, Rådmansö-Frötuna företagarförening 

Lars Berglund, Blidö-Frötuna Skärgårdsförening 

Lennart Jonsson, Löparö 

Anna Johansson, Gräskö 

Per Ericsson, Tjockö 

Thomas Andersson, Arholma 

Björn Sjöblom, Yxlan 

Nils Cronholm, Trafikantföreningen 
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1. Mötet öppnas 

Ordförande hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  

a. Adjungera Michael Sjöblom till mötet 

Ordförande adjungerar Michael Sjöblom (KD) till mötet.  

2. Föregående minnesanteckningar 
a. Arbetsordning skärgårdsrådet  

Ordförande informerar avseende pågående ärende till kommunfullmäktige; revidering av 
arbetsordning för det kommunala skärgårdsrådet. Revideringen avser  

- förändring för representanter av kommunala beslutsfattare 
- ersättningsbestämmelser 

Utdrag ur arbetsordningen: Norrtälje kommuns skärgårdsråd är rådgivande organ till 
kommunstyrelsen i skärgårdsfrågor.   

Skärgårdsrådets syfte är att vara ett forum för förstärkt dialog mellan Norrtälje kommuns 
beslutsfattare och skärgårdens företagare och fastboende befolkning gällande frågor av 
utvecklande och strategisk betydelse för skärgården.  

Ordförande tydliggör syftet med rådet: Skärgårdsrådet är ett råd för utveckling där vi gemensamt 
ska se över utmaningar och förslag till lösningar.  

Synpunkter/Frågor:  

- Punkten för representation: företagarförening är inte med på listan och borde läggas till.  

Ida-Maria informerar att vi kommer arbeta med arbetsordningen under våren för att se över om den 
behöver revideras/kompletteras.  

- Fråga: varför har inte alla råd lika villkor för ersättning?  

Reseersättning – i det nya förslaget som ligger för beslut till kommunfullmäktige den 20 februari 
föreslås liknande ersättning för Landsbygdsrådet och skärgårdsrådet, reseersättning till alla 
ledamöter.  

ERS är ett pågående arbete som förväntas komma med i beredning och förslag till beslut innan 
sommaren.  

 

3. Statusläge, inkomna ärenden  
a. Räfsnäs, enbart information 

Sven-Erik Öhlin, markförvaltare är inbjuden för att informera avseende status i Räfsnäs hamn.  
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• Arbetet påbörjades v. 5. Beräknas pågå till v. 15 

• Kommer bli mer vattenbilning på Vaxholmskajen mot planen som var två veckor 

• Byggloven överklagades till Länsstyrelsen. Länsstyrelsen avslog överklagan 

• Båda byggloven överklagades till Mark- och miljödomstolen. Förhandling inom sex 
månader 

• Anmälningarna beviljades av Länsstyrelsen i december. Besluten överklagades till Mark- 
och miljödomstolen. Förhandling inom sex månader 

• Kajen i Spillersboda kommer att renoveras efter Rävsnäs 

• Stora parkeringen, P-tillstånd endast via appen Easypark 

• Sopmajan + toan har nu övertagits av MEX – toan i Räfsnäs är nu öppen 

Fråga/Synpunkter: 

Ordförande tydliggör att detaljfrågor för Räfsnäs hamn får tas i separata forum mellan berörda 
aktörer.   

- Fråga rörande förvaringsbodarna.  

Ida-Maria tillsammans med näringslivs- och etableringschef tar ansvar för att bjuda in till ett möte 
med berörda aktörer för dialog kring förvaringsbodarna. 

- Vad är det för höjd på nya vågbrytaren?  

Sven-Erik tar med sig frågan och återkommer.  

 
4. Översiktsplanen 2050 

Översiktsplanerarna Emma Tarrodi och Johan Mattson var inbjudna för att informera inför 
kommande samråd för Översiktsplanen: 

• Alla kommuner har en översiktsplan 

• Viljeinriktning och vision 

• Användning av mark- och vatten 

• Vägledning för kommande planering och byggprojekt, men även för bevarande 

• Inte bindande 

• Antas av kommunfullmäktige 



 

2023-02-09 
 

 

 

• Samråd för mellan 27 februari - 30 april (ÖP 2050 med fördjupning för Norrtälje stad) 

• Utställning FÖP Rimbo under april-juni 

• Plattform med text och kartmaterial 

• Karta med föreslagen mark- och vattenanvändning 

• Hänsynskartor som visar ex. värdefull natur, områden med potentiellt förorenad mark mm. 

• Länk till översiktsplanarbetet:  

Norrtälje kommuns digitala översiktsplan (norrtalje.se) 

• Besök oss på öppet hus 

• Remiss till skärgårdsrådet 

• Gå gärna in och lämna synpunkter via webbsidan under samrådet! 

Översiktsplanerarna planerar att skicka en remiss till skärgårdsrådet efter 27 februari, denna remiss 
får man gärna samordna ett svar på men man kan också svara förening för sig eller individ.  

5. Möte i skärgården 
a. Planering 

Ida-Maria Olofsson ställer en öppen fråga hur ledamöterna ser på möte i skärgården. Vi har 
”beslutat” i höstas att vi ska ha ytterligare ett rådsmöte där vi kanske kan besöka fler öar eller ha ett 
lite längre möte på en ö? Men vi har också pratat om att anlägga befintliga möten i skärgården. 

Skärgårdsrådets ledamöter ställer sig positiva till ett möte i skärgården. Ida-Maria tar ansvar för att 
återkomma med förslag till datum och plats för ett möte i skärgården innan sommaren eller till 
hösten.  

Förslag som kom upp på plats: Tjockö, Arholma och Söderarm.  

6. Informationer från kommunen 
a. Bryggplanen 

Torkel Andersson, utvecklingsstrateg informerar kring pågående arbete med 
bryggplanen:  

• Utdrag från Bryggplanen (2007): 

• ”De allmänna bryggorna förvaltas av vägverket (Trafikverket) som då bekostar 
underhållet. 

• I kommunen finns endast nio allmänna bryggor; Arholma, Simpnäs, Östernäs, 
Bromskär, Norrsund, Almvik, Köpmanholm, Furusund samt Gräddö”. 

https://www.norrtalje.se/info/stad-och-trafik/norrtalje-vaxer/oversiktsplan-och-detaljplanering/oversiktsplanering/oversiktsplan2050/
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• De mindre bryggorna kan vara mer eller mindre allmänt tillgängliga. Formell rätt 
att nyttja bryggan kan finnas för allt ifrån en enskild person som äger bryggan, via 
bysamfälligheter där den formella nyttjanderätten finns hos de mantalsatta 
fastigheterna i byn till de som har del i en modern anläggningssamfällighet och 
bedöms ha behov av en brygga.  

• Kommunen har tecknat avtal med ett antal bryggägare om att bryggan kan 
användas för allmänna ändamål, till exempel Östersjö, Solö, Alsvik och Söderöra. 

• Viktigt också om vägen till bryggan är allmän eller enskild. Det finns fler allmänna 
vägar fram till bryggor än bara till de allmänna bryggorna. 

• Exempel resandestatistik,> 5000, av- och påstigande, per år 

För mer information se bifogad presentation.  

b. Utvecklingsplaner i Norrtälje kommun 

Ida-Maria Olofsson redovisar för utvecklingsplaner som kopplar an till kommunens arbete 
med landsbygds- och skärgårdsutveckling. Se presentation för att se hur planerna 
synkroniserar med varandra.  

7. Runda 
a. Vilka frågor är dina kärnfrågor? 

Nilla Söderqvist, SIKO (distans) 

SIKO har årsmöte söndag 12 februari. SIKO har även en verksamhetsplan som Nilla 
redovisar kort för. 

Kärnfrågor som SIKO driver: befolkningsutveckling, hållbarhetsfrågor, infrastruktur, 
skolskjuts, byggnation, skärgårdsskolor. Driver frågor via medlemmar gentemot region, 
länsstyrelse, kommuner, skärgårdsförbundet.  

Agneta Gustavsson, Skärgårdshandlarna 

Kärnfrågor för skärgårdshandlarna: är att få ökat kundunderlag till Tjockö affär och krog. 
Det behövs fler heltidsboende, bättre infrastruktur för fiber och en välfungerad skolskjuts 
för att fler ska kunna flytta ut/bosätta sig på heltid.  

Anngret Andersson, Rådmansö-Frötuna företagarförening 

Kärnfrågor: besöksnäring, Räfsnäs hamn och Gräddö by – för detta har 
företagarföreningen skapat arbetsgrupper som mer fokuserat arbetar med 
fokusområdena. Planerar en utbildningsdag för Visit Roslagen.  
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Lars Berglund, Blidö-Frötuna Skärgårdsförening 

Kärnfrågor: en välfungerande infrastruktur. Utan infrastrukturen finns ingen möjlighet att 
vara bofast i skärgården. Deltidsboende är en viktig grupp som skärgården behöver 
beakta. Replipunkter: behövs en i söder, mellanskärgården och norr med jämn fördelning 
pengar som klarar tung belastning.  

Lennart Jonsson, Löparö 

Kärnfrågor: bredband 

Anna Johansson, Gräskö 

Kärnfrågor: samordning i trafiken – bussar och båttrafik, skolskjuts.  

Per Ericsson, Tjockö 

Kärnfrågor: befolkningsutveckling/demografiska utmaningar, behålla butik och post, 
bryggor båtturerna (behövs en senare båttur till Tjockö). 

Thomas Andersson, Arholma 

Kärnfrågor: grovsopor, ÅVS, sjötrafiktransporter.  

Ny handlare som kommer ta över och driva Arholma handel. Fortsatt föreningen som 
ansvarar för handeln.  

Arholma är beroende av besöksnäringen för att allt ska fungera, det är besöksnäringen 
som genererar intäkter.  

Björn Sjöblom, Yxlan 

Kärnfrågor: samordnad trafik, sjötrafik/ vägtrafik, skola.   

Nils Cronholm, Trafikantföreningen 

Kärnfrågor: bryggor – trafikantföreningen en bryggkommitté som man är välkommen att 
höra av sig till om man önskar bli lotsad i när man har behov av bryggrelaterade åtgärder 
eller allmänna frågor. Sjötrafiken – tar tacksamt in förslag för ändringar i turlistor.  

Kontaktuppgifter för Skärgårdens Trafikantförening: 

E-post: info@skargardstrafikanten.se 

Hemsida: www.skargardstrafikanten.se 

  

mailto:info@skargardstrafikanten.se
http://www.skargardstrafikanten.se/
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Joel Nordstedt, Söderöra 

Joel deltog ej på mötet men skickade in följande rapport:  

• På Norröra har grävningen för fiber kommit långt. Entreprenörerna flyttar sedan vidare till 
Söderöra och fortsätter där. Förhoppningen är att arbetet blir klart under året. 

• Waxholmsbolagets turer har fortsatt gå enligt isfri tidtabell vilket glädjer alla resenärer. 
Tidigare år har man valt att påbörja den begränsade istidtabellen kring trettonhelgen 
oavsett om det funnits is eller ej. 

• Antalet personer som vistas regelbundet på ön är fortsatt högt efter pandemin 
• I Bromskär önskas skyltning för passbåtsbrygga, parkering och sjösättningsramp. 

8. Övriga frågor 
- Om man söker landsbygds- och skärgårdsbidraget ska budgeten vara inkl. moms 

eller exkl. moms?  

Stödet söks av föreningar och det borde sökas inklusive moms, man söker ett belopp och 
det beviljas, man blir inte beviljad inklusive eller exklusive moms.  

- Skärgårdsrådets minnesanteckningar 

Skärgårdsrådets senaste minnesanteckningar finns inte på hemsidan, 
minnesanteckningarna ska enligt arbetsordning finnas på hemsidan och det är viktigt att 
dom finns där eftersom ledamöterna hänvisar alla dit för att läsa protokoll. Ida-Maria 
ansvarar för att dessa kommer upp, arbetar även för en förbättrad samordnad sida för 
protokollen.  

 
9. Avslutning 

Ordförande tackar för mötet och hälsar välkomna till nästa möte den 20 april.  

10. Nästa möte: 20 april 
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